
11. Orientering ved fagområde for Sundhed og Ældre (O)
Sagsnr.:  Åbent

Kompetence
Ældrerådet 

Beslutningstema
Ældrerådet orienteres

Indstilling
Formanden for Ældrerådet indstiller, 

1. at Ældrerådet orienteres. 

Sagens indhold
Orientering ved chef for Sundhed og Ældre, Therese Gjerde Corfix.

Fra Ældrerådet er der rejst ønske til orientering om:

• Kvalitetsstandard for de kommunale akutfunktioner, som er udgivet af Sundhedsstyrelsen i
september 2023.

◦ Hvordan lever Slagelse Kommune op til denne kvalitetsstandard?

• I de sidste par år har der ikke været plads på de midlertidige pladser på Blomstergården, så
borgerne er behandlet i eget hjem.

◦ Har kommunen måtte ansætte flere akutsygeplejersker af den grund?

• Status på spørgeskema pårørende samarbejde? Bruger-pårørenderåd?

• Status Flytning af Hjælpemiddelcentral.

• Vikarudgifter orientering om vikarforbruget i 2023 samt første kvartal 2024 i kr. for
sammenligning, samt orientering om tiltag der er igangsat for at nedbringe vikarudgifterne. 

• Hvorledes arbejdes der med implementering af den nye ældrereform? Hvilke arbejdsgrupper er
der nedsat til at løse opgaverne, og hvilke tiltag er i spil, således vi er klar når reformen
indføres. Samt at der i Budget 2025 tages højde for de udgifter reformen måtte kræve, så
finansieringen er på plads.

• Generel orientering fra byråd og forvaltning.

 

 

Beslutning i Ældrerådet den 28. maj 2024
Fraværende: Annette Jørgensen (Ældrerådet), Johnny Gregersen (Ældrerådet), Leif Scharling
(Ældrerådet)

Chefen for Sundhed og Ældre orienterede om: 

• Kapacitetsanalysen, som blev behandlet på Seniorudvalget den 7.maj 2024. Ældrerådet høres,
når der kommer flere forslag til mere konkrete udmøntninger på baggrund af
kapacitetsanalysen.

• Indeværende budgetproces. 

Ældrerådet fik svar på de rejste spørgsmål:

• Kvalitetsstandard for de kommunale akutfunktioner, som er udgivet af Sundhedsstyrelsen i
september 2023.

◦ Hvordan lever Slagelse Kommune op til denne kvalitetsstandard?



▪ Svar på spørgsmålet: Det er administrationens vurdering, at Slagelse Kommune
efterlever kvalitetsstandarden. Som udgangspunkt leveres akutsygepleje af vores
sygepleje, som har fordelt opgaven ud til hvert område, hvorfra opgaverne
håndteres.

• I de sidste par år har der ikke været plads på de midlertidige pladser på Blomstergården, så
borgerne er behandlet i eget hjem.

◦ Har kommunen måtte ansætte flere akutsygeplejersker af den grund?
◦ Svar på spørgsmålet: Opgaverne på midlertidige pladser kalder ikke nødvendigvis på

opgaver jf. kvalitetsstandardens beskrivelser for akutopgaver. Akutfunktionen håndtens
af vores primærsygepleje.

• Status på spørgeskema pårørende samarbejde? Bruger-pårørenderåd?
◦ Svar på spørgsmålet: Opgaven er i gang med at blive gennemført, og spørgeskemaerne

kommer ud i den nærmeste fremtid. 

• Status Flytning af Hjælpemiddelcentral.
◦ Svar på spørgsmålet: Der er ikke længere planen at hjælpemidler skal flytte.

• Vikarudgifter orientering om vikarforbruget i 2023 samt første kvartal 2024 i kr. for
sammenligning, samt orientering om tiltag der er igangsat for at nedbringe vikarudgifterne.

◦ Svar på spørgsmålet: I 2023 blev der iværksat indsats for at nedbringe vikarudgifter.
Dette ved at ansætte timeafløsere, vikarer og generelt kigge på vagtdækning på tværs
af områder. Indsatsen medførte i 2023 en reduktion i vikarudgifter med 23. mio. kr. til
et samlet forbrug på 36. mio. kr. I første kvartal 2024 ses forsat et fald i udgifter
sammenlignet med første kvartal af 2023.

• Hvorledes arbejdes der med implementering af den nye ældrereform? Hvilke arbejdsgrupper er
der nedsat til at løse opgaverne, og hvilke tiltag er i spil, således vi er klar når reformen
indføres. Samt at der i Budget 2025 tages højde for de udgifter reformen måtte kræve, så
finansieringen er på plads.

◦ Svar på spørgsmålet: Først skal der ske politiske drøftelser og prioriteringer, der skal
sætte retningen for implementeringen. Der kommer løbende sager til politisk niveau i
tråd med at mere konkrete udmeldinger kommer. Første sag er på til juni mødet
omhandlende faste teams. Der er endnu ikke nedsat arbejdsgrupper.

◦ Aktuelt arbejder administrationen på udmøntning af rehabiliteringsindsatsen – det er
indledende fase.

◦ Sygefraværsprojektet er i gang med kurser til ledere, TR, AMR og et generelt
serviceeftersyn på metoder og arbejdsgange

◦ Administrationen forventer, at implementeringen af faste teams kommer til at fylde en
del, og generelt at arbejdet omkring ældrereformen vil være dagsordenssættende i
perioden fremover.


